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PROLETARI DIN TOATE ŢĂRILE, UNIŢI-VA ! Celei de-a 15-a Conferinţe interna
ţionale împotriva bombelor atomice 

şi cu hidrogen — Gensuikyo
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In numele poporului român, al Consiliului de 
Stat al Republicii Socialiste România şi al meu per
sonal, adresez un cordial salut participanţilor la 
cea de-a 15-a Conferinţă internaţională împotriva 
bombelor atomice şi cu hidrogen.

Exprimînd aspiraţiile arzătoare ale poporului ja
ponez, care a suferit ororile războiului atomic, Con
siliul japonez împotriva bombelor atomice şi cu 
hidrogen (Gensuikyo) a adus de-a lungul celor 15 
ani de existenţă o contribuţie însemnată Ia lupta 
popoarelor consacrată păcii şi securităţii interna
ţionale, împotriva planurilor agresive ale cercurilor 
imperialiste reacţionare, pentru înfăptuirea dezar
mării şi preîntîmpinarea unul război mondial.

Participînd activ ia lupta dusă de forţele antiisa- 
perlaliste de pretutindeni pentru statornicirea unul 
climat de pace şi cooperare internaţională, poporul 
român militează cu toată hotărîrea pentru înlătu-

T okio — J a p o n ia
rarea pericolului unui război termonuclear prin rea
lizarea dezarmării atomice, lichidarea stocurilor de 
arme nucleare existente, interzicerea folosirii şi pro
ducerii acestora în aşa fel încît nici o aşezare ome
nească să nu mai cunoască tragedia de la Hiroshi
ma şi Nagasaki.

Folosesc acest prilej pentru a reafirma hotărîrea 
poporului român de a acţiona în continuare, cu toa
tă energia, pentru victoria forţelor păcii, democra
ţiei şi progresului.

Totodată urez succes deplin lucrărilor Conferin
ţei dvs. precum şi în activitatea viitoare dedicată 
cauzei păcii şi înţelegerii între popoare.

NICOLAE CEAUŞESCU 
preşedintele Consiliului de Stat al 

Republicii Socialiste România

Cu planul pe 
7 luni înde
plinit înainte 
de termen

Mergînd pe linia bunelor rezul
tate obţinute lună de lună în în
trecerea socialistă, o serie de în
treprinderi ale judeţului Sibiu 
şi-au realizat cu circa 5—15 zile 
înainte de termen planul de pro
ducţie pe cele 7 luni.

Organizîndu-şi superior procese
le de producţie, întreprinderile de 
exploatare conducte magistrale şi 
de extracţie gaz metan din Me
diaş, „Victoria“ şi „Libertatea“ 
din Sibiu şi Uzinele textile din 
Cisnădie se numără printre per
formerele realizării integrale a sar
cinilor de plan precum şi a anga
jamentelor luate în cinstea celui 
de-al X-lea Congres al partidului 
şi a celei de-a 25-a aniversări a 
eliberării patriei.

Dispozitiv
electronic

Vastul program de dezvoltare 
a economiei noastre naţionale, re
flectat în documentele pentru

In întimpinarea
Congresului al X-lea al IT „ , ,  

Partidului Comunist ío/nénlTOTarâa primit un grup 
de profesori din S. U. A.

Congresul al X-lea al partidului, 
a stimulat preocupările oamenilor 
muncii pentru găsirea de noi so
luţii de îmbunătăţire a proceselor 
de producţie, modernizare a utila
jelor, folosire a capacităţilor de 
producţie etc.

Şi la Institutul „Chimigaz“ din 
Mediaş se face simţită această e- 
fervescenţă. O dovadă o constituie 
mişcarea de inovaţii, care atrage 
pe zi ce trece un număr tot mai 
mare de salariaţi. Un exemplu: 
„Dispozitivul electronic tranzisto
rizat pentru reglarea temperaturii 
în aparate, de la 20° la 600°C“, 
inovaţie a tehnicianului Hans Un
gar.

Acest dispozitiv este confecţio
nat din materiale indigene şi în
locuieşte un aparat similar din 
import, atit în ceea ce priveşte e- 
conomia de valută, cît şi gradul 
înalt de precizie şi utilitate.

Angajamente
majorate

Colectivul de muncitori, ingineri 
şi tehnicieni ai Industriei de me
zeluri şi conserve de carne din 
Sibiu, alături de toţi oamenii mun
cii, întîmpină Congresul al X-lea 
al partidului cu însemnate reali
zări în producţie.

In cinstea acestui important e- 
veniment din viaţa partidului şi 
statului colectivul de aici şi-a ma
jorat angajamentele anuale după

cum urmează: economiile la pre
ţul de cost vor creşte la 1 mi
lion lei, faţă de 500 000 lei anga
jament iniţial. La aceeaşi sumă 
se vor ridica şi beneficiile supli
mentare, iar la producţia marfă 
vîndută şi încasată, angajamentul 
majorat este de 3 milioane lei.

1720000 lei 
beneficiu 

peste plan
La întreprinderea de reţele e- 

lectrice din Sibiu, întrecerea so
cialistă dedicată Congresului al 
X-lea al partidului şi a marii săr
bători a eliberării patriei de sub 
jugul fascist se desfăşoară la cea 
mai înaltă cotă, înregistrîndu-se 
remarcabile rezultate. La consu
mul tehnologic al transportului şi 
distribuţiei energiei electrice s-a 
înregistat o economie de 1 000 000 
kWh, echivalent cu suma de 
173 000 lei. Colectivul acestei în
treprinderi a realizat pînă la 31 
iulie a.c. un beneficiu peste plan 
de 1 720 000 lei şi o economie la 
preţul de cost de 392 000 lei.

De asemenea staţia de transfor
mare de 110 kV Tîrnăveni, va fi 
dată în folosinţă înainte de ter
men.

Expoziţia realizărilor economiei judeţului Sibiu

Prilej de analiză a înfăptui* 
irilor dintr-un sfert de veac

265 tone 
economii 
de metal

La uzina constructoare de ma
şini „Independenţa“ din Sibiu, în
treaga activitate se desfăşoară sub 
semnul întrecerii socialiste în cin
stea Congresului al X-lea al par
tidului şi a celei de-a 25-a aniver
sări a eliberării patriei de sub ju
gul fascist. Din aplicarea studiilor 
elaborate de colectivul organizării 
ştiinţifice a producţiei şi a mun
cii, s-a înregistrat în primele şap
te luni ale anului o eficienţă eco
nomică de 980 000 lei şi o creşte
re a producţiei valorice de 
1 608 000 lei. In aceeaşi perioadă 
s-a realizat o economie de metal 
de 265 tone. De asemenea, printr-o 
mai raţională distribuire a forţe
lor de muncă s-au redus cu 
8 la sută timpii necesari exe
cutării unor munci auxiliare, 
iar prin aplicarea unei noi struc
turi organizatorice în serviciile 
tehnice, s-a asigurat lărgirea com
petenţelor necesare ducerii la în
deplinire a sarcinilor şi stabilirii 
răspunderilor. Prin comasarea u- 
nor servicii cu activităţi similare 
se realizează eliminarea paralelis
melor şi a unor eforturi inutile.

Joi la amiază, tovarăşul Nicol ae 
Ceauşescu, preşedintele Consiliului 
de Stat, a primit, la Palatul Re
publicii, un grup de profesori din 
Statele Unite ale Americii, care 
fac parte din Seminarul profeso
rilor americani pentru pace care 

.se află într-o vizită in ţara noas
tră.

La primire au luat parte tova
răşii Ion Gheorghe Maurer, Paul

Niculescu-Mizil, Leonte Răutu, 
Ştefan Voitec, Dumitru Popescu, 
Mihai Dalea.

Erau prezenţi Corneliu Mănes- 
cu, ministrul afacerilor externe, 
Pompiliu Macovei, preşedintele 
Comitetului de Stat pentru Cultu
ră şi Artă, Ştefan Bălan, ministrul 
învăţămîntuiui, Miron Nicolescu, 
preşedintele Academiei şi Miron

Constantinescu, adjunct al minis
trului învăţămîntuiui.

In timpul întrevederii, care s-a 
desfăşurat într-o atmosferă cordia
lă, între preşedintele Consiliului 
de Stat, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu şi prof. Jerome Davis, 
conducătorul grupului de profe
sori americani, a avut loc o amplă 
convorbire.

Declaraţiile făcute de tovarăşul 
NICOLAE CEAUŞESCU

in cadrul convorbirii cu grupul 
de profesori americani
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De cîteva zile, în Piaţa Tea

trului din Sibiu se desfăşoară o 
febrilă activitate în vederea 
deschiderii Expoziţiei realizări
lor economiei judeţului Sibiu.

In cursul zilei de ieri, ne-am 
adresat tovarăşului ing. IOAN 
SIMION, directorul expoziţiei, 
cu rugămintea de a ne vorbi 
despre scopurile şi modul ei de 
organizare. Iată răspunsurile la 
întrebările noastre.

— La Sibiu, organizarea unor 
expoziţii cu caracter economic- 
industrial are o veche tradiţie. In 
urmă cu 88 de ani — din iniţia
tiva lui Gheorghe Bariţiu a fost or
ganizată prima expoziţie naţională 
română din Transilvania. In nu
mărul din 27 august 1881 — cu 
prilejul deschiderii acesteia — ga
zeta „Transilvania“ consemna prin
tre altele că „industria este în 
timpul de azi măsura cu care se 
cumpănesc valorile unui popor. In 
care măsură se dezvoltă industria 
la un popor, în acea măsură îna
intează toţi ceilalţi factori de care 
se condiţionează bunăstarea lui...“ 

Actuala expoziţie prezintă reali
zările ultimilor 25 de ani dintr-un 
număr de cirra 50 unităţi econor 
mice dm totalul de 72 ale judeţu-ţ 
lui nostru. A., fost, datorită ca
drului bmitet, (1 COO m. p., din ca
re 750 m. p. sub cupola Şcolii spor

tive, iar restul în aer liber), ad
mise un număr limitat de expona
te, dintre cele mai expresive ca 
tehnicitate şi útilitate economică 
— industrială. Este cunoscut fap
tul că producţia globală industria
lă realizată în anul trecut în 
judeţul Sibiu reprezintă o creş
tere de 44 la sută faţă de cea 
înregistrată cu numai patru ani 
în urmă. O asemenea dezvoltare 
vorbeşte de la sine despre varie
tatea, calitatea şi utilitatea pro
duselor create în acest sfert de 
veac în economia sibiană.

— Care sínt după părerea 
dv. standurile care vor trezi un 
interes deosebit publicului?

— In expoziţie sínt reprezenta
te mai multe ramuri economice, 
dintre care cele mai multe expo
nate sínt cele aparţinînd construc
ţiilor de maşini, cărora le-am pus 
la dispoziţie peste 500 m p şi unde 
expun uzinele „Independenţa“. Me
canică Mîrşa, „Balanţa“ şi altele. 
Apoi chimia, industria uşoară, e- 
nergie electrică, transporturi şi 
telecomunicaţii, industria locală.

Vizitatorii cunoscători ai indus
triei metalurgice prelucrătoare vor 
putea aprecia o serie de produse 
fabricate pentru prima oară in 
ţară, cum sínt: maşina de format 
fier beton, produsă de Uzina me
canică Sibiu, amortizoarele hidrau
lice telescopice Amstrong folosite 
la autoturismele Dacia şi la alte 
mijloace de transport, instalaţia 
mobilă pentru spălat şi sortat a- 
gregate şi altele. Sínt expuse, de 
asemenea, bunuri de larg consum 
produse ale industriei sibiene: con
fecţiile fabricii „Steaua roşie“, co
voarele Uzinelor textile din Cis
nădie, marochinăriile fabricii „13 
Decembrie" din Sibiu şi articolele 
de la „8 Mai“ Mediaş, produsele 
casnice ale industriei locale.

Există însă şi o altă gamă de 
exponate, de exemplu din indus
tria sticlei, telecomunicaţiilor, ali
mentară, care vor atrage nu nu
mai prin varietatea lor, dar şi prin 
calitatea lor.

— Cum veţi folosi această 
confruntare cu publicu' pentru 
orientarea colectivelor de crea
ţie din înităţiie participante?

— Am iniţiat L. ace.it scop un

sondaj în rîndul opiniei publice. 
Pe baza unui chestionar, vrem să 
cunoaştem şi să propunem apoi 
organelor locale sugestiile celor 
care ne vor vizita, atit asupra ce
rerii unor articole pe piaţa inter
nă — mă refer aici la articolele 
de larg consum — cît şi asupra 
calităţilor tehnice ale celorlalte 
produse.

Avem apoi o carte de impresii 
în care sperăm să găsim propuneri 
valoroase în ceea ce priveşte re
laţia unităţilor productive cu co
merţul, ceea ce va constitui un 
adaos la studiile de prospectare a 
pieţei de către specialiştii din co
merţul de stat şi cooperatist.

Este în intenţia noastră, ca pe 
baza acestei confruntări, să pre
zentăm în final o sinteză a tutu
ror opiniilor exprimate cu acest 
prilej pentru ca acestea să consti
tuie un îndreptar al activităţii de 
viitor a colectivelor din unităţile 
care expun, cît şi pentru dezvol
tarea în continuare a economiei 
judeţului nostru,

AL. CONSTANTINESCU
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în curînd, 
produse noi la 
„7  Noiembrie“
Multe din unităţile econo

mice sibiene vor participa cu 
produsele lor la „Expoziţia 
realizărilor economiei naţio
nale“ ce se va deschide la 
Bucureşti la începutul lunii 
august.

întreprinderea „7 Noiem
brie“ ne informează că va 
expune cîteva sortimente 
noi printre care: ciorapi 
cu desene fantezie şi de
sene baghetă, din fire sinte
tice vn amestec cu fire supra- 
elastice indigene pentru fe
mei. Produsele ce vor fi ex
puse urmează să intre în 
producţia de serie într-o per
spectivă apropiată răspun- 
zînd, pe de o parte, cerinţe
lor de exploatare mai raţio
nală a noilor maşini din do
tarea fabricii iar, pe de altă 
parte, cerinţelor actualei li
nii a modei.

Adresîndu-se celor prezenţi to
varăşul Nicolae Ceauşescu a spus: 

Aş dori, ca în numele Consiliu
lui de Stat şi al poporului român 
să salut grupul de profesori ame
ricani care vizitează România. Am 
auzit că grupul dumneavoastră fa
ce parte din Seminarul pentru pa
ce din Statele Unite ale Americii. 
Noi, românii apreciem în mod deo
sebit pe toţi cei care îşi consacră 
eforturile luptei pentru înţelegere 
şi pace între popoare. Dumnea
voastră cunoaşteţi că întotdeauna 
oamenii de ştiinţă şi cultură au 
dorit să trăiască în pace şi înţe
legere, că întotdeauna intelectualii 
cei mai înaintaţi au fost partizanii 
colaborării, prieteniei şi păcii în 
lume.

In condiţiile de astăzi, cînd po
poarele obţin succese mari în dez
voltarea forţelor de producţie, a 
ştiinţei şi culturii, cînd omul a pă
truns în cosmos şi a ajuns pe Lu
nă, dezvoltarea colaborării între 
state, salvgardarea păcii este una 
din cele mai arzătoare probleme 
care preocupă întreaga omenire, 
care trebuie să-şi găsească rezol
varea.

Vă pot spune — cred că aţi pu
tut constata aceasta în scurta 
dumneavoastră vizită, în întîlni- 
rile pe care le-aţi avut — că po
porul român este animat de do
rinţa sinceră de a dezvolta cola
borarea şi prietenia cu poporul a- 
merican, ca şi cu toate popoarele 
lumii, de a trăi cu toate statele în

pace şi înţelegere. întreaga poli
tică a României este îndreptată 
spre colaborare cu ţările socialis
te, cu toate ţările lumii, inclusiv 
cu Statele Unite ale Americii; în 
acest cadru se înscrie şi vizita pe 
care o va face, zilele acestea, în 
ţara noastră preşedintele S.U.A., 
Richard Nixon.

Sper că vizita pe care dumnea
voastră, profesori din Statele Uni
te, o faceţi în România, va fi o 
contribuţie la mai buna cunoaşte
re şi conlucrare între oamenii de 
cultură şi învăţămînt din ţările 
noastre, la cauza înţelegerii şi 
prieteniei între popoare.

In acest spirit doresc sâ salut
-—r  > ..— — — ■—— — — —

(Continuare tn pag. a IV-a)

S ă r b ă to r i r e a  celui 
de-al 2 0  OOO OOO-lea 
cetăţean al Republicii 

Socialiste România
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 

secretarul general al C.C. al P.C.R., 
preşedintele Consiliului de* Stat, a 
primit joi dimineaţa, la Palatul 
Republicii, familia celui de-al 
20 000 000-lea cetăţean al patriei 
noastre.

La festivitatea ce a avut loc cu 
acest prilej au luat parte tovarăşii:

Din noul peisaj al municipiului Sibiu: Cartierul Hbjodrdm

Ion Gheorghe Maurer, Gheorghe 
Apostol, Chivu Stoica, Paul Nicu
lescu-Mizil, Virgil Trofin, Ilie 
Verdeţ, Janos Fazekas, Petre Lupu, 
Manea Mănescu, Leonte Răutu, 
Vasile Vîlcu, Ştefan Voitec, Iosif 
Banc, Mihai Gere, Dumitru Po
pescu, Vasile Patilineţ, Ion Păţan.

Au participat, de asemenea, 
membri ai Consiliului de Stat şi 
ai guvernului, conducători ai unor 
organizaţii obşteşti.

Tovarăşul Gheorghe Năstase, 
prim-secretar al Comitetului ju
deţean Argeş al P.C.R., preşedin
tele Consiliului popular judeţean, 
a prezentat tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu şi celorlalţi conducători 
de partid şi de stat pe cel de-al 
20 000 000-lea cetăţean al Repu
blicii Socialiste România, Daniel 
Marius Stănciulescu, născut în ziua 
de 20 iunie 1969, ora 5 diminea
ţa, pe meleagurile argeşene, şi pe 
părinţii săi, Alexandra Stănciules
cu, profesoară de istorie la Şcoala 
generală din satul Surduleşti, ju
deţul Argeş, şi Gheorghe Stănciu
lescu, maistru la întreprinderea de 
poduri metalice şi prefabricate din 
Piteşti.

Luîndu-1 în braţe pe micul 
cetăţean al patriei şi sărutîndu-1 
părinteşte, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu I-a felicitat şi i-a urat 
„să trăiască fericit in comunism“. 
Felicitînd călduros pe mama şi ta
tăl copilului cărora le-a urat „să-i 
dea o creştere cît mai bună“, to
varăşul Nicolae Ceauşescu a ofe
rit daruri sărbătoritului

Emoţionat, exprimîndu-şi ferici-' 
rea de a fi tatăl celui de-al 
20 000 000-lea cetăţean al ţării,- 
Gheorghe Stănciulescu a adresat 
calde mulţumiri conducerii parti
dului, guvernului, tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu, pentru căldura 
manifestată faţă de creşterea şi 
educarea copiilor în patria noas
tră, pentru grija faţă de viitorul 
fericit al întregii naţiuni.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
Ion Gheorghe Maurer şi ceilalţi 
conducători de partid şi de stat 
ciocnesc apoi cite o cupă de şam
panie cu părinţii copilului, închi
nă în cinstea sa, urîndu-i sănătate 
şi fericire; conducătorii se foto
grafiază şi se întreţin îndelung cu 
mama şi cu tatăl micului locuitor 
al României.

Printr-o fericită întîmplare, naş
terea celui de-al 20 000 000-lea ce
tăţean al României s-a petrecut 
în preajma celei de-a 25-a aniver
sări a eliberării patriei, noastre, 
fapt care îi conferă o semnificaţie 
deosebită. Un proceflt de 42 la 
sută din întreaga populaţie a ţării 
îl alcătuiesc astăzi cetăţenii născuţi 
după 23 August, cetăţeni crescuţi 
în anii regimului socialist, în orîn- 
duirea în care a fost lichidată pen
tru totdeauna exploatarea omului 
de către om.

România, cu o populaţie de peste 
20 milioane de lceuitori, se înscrie 
în prezent, din punct de vedere 
demografic printre primele 9 ţări 
din Europa şi în primele 29 ţări 
de pe g^b.
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COLOANA
D IV E R SE L O R

0  c u n o a ş te ţ i  
pe  V iorica B e la ş c u ?

Din ziua de 24 iulie, Ilie He- 
negaru din Sibiu şi-a găsit o 
grijă în plus. O grijă destul de 
mare, căci a trebuit s-o care 
de s-a spetit. Mergea pe dru
mul dintre Miercurea Băi şi 
Cunţa. Pe şosea s-a întîlnit cu 
o... valiză. Tocmai poposise şi ea 
pe marginea drumului. Rămă
sese singură cuc şi crăpase de 
ciudă. Vîntul îi flutura rochiile 
s-o necăjească şi mai tare. Ală
turi de ea, papucii. Au făcut 
„cunoştinţă“. Pe valiza spartă, 
plină cu lenjerie, se afla o carte 
de vizită pe care scria Belaşcu 
Viorica. Omul n-a ezitat. A 
luat-o cu el, urmînd să caute 
„andrisantul“. Şi de-atunci îl 
caută într-una, fără spor. Pe 
unde n-a întrebat. Valiza cu 
pricina a devenit o adevărată 
povară. Aşa că dacă o vedeţi 
pe Viorica Belaşcu spuneţi-i să 
dea un semn de viaţă. Să vină 
să-şi facă geamantanul şi să-şi 
ia papucii . . .

D om nu-i dom n  
ş i-n  ş a n ţ . . .

Cu cîteva nopţi în urmă, or
ganele de miliţie au descoperit 
pe drumul Loamneşului un o- 
biect uriaş, ciudat. De la prima 
vedere semăna cu o stranie far
furie zburătoare. Avea pe el 
nişte semne speciale, care în 
noapte nu se puteau distinge. 
S-au apropiat de el şi l-au cer
cetat cu atenţie. Era plin cu un 
lichid care semăna cu laptele. 
Se închega văzînd cu ochi. Era 
clar că vreo mistificare nu pu
tea să fie. Au cercetat şi şi-au 
dat seama că de fapt era o cis
ternă cu lapte. Avea număr de 
Sibiu. Curioşi să vadă cine este 
năstruşnicul care a pus să facă 
brînză în şanţ, l-au aflat ca au
tor pe loan Opriş, de la Indus
tria laptelui Sibiu. Originalul 
păcurar plecase la întreprindere 
după sedilă şi să-şi breveteze 
descoperirea. Pînă una alta se 
ruga de toţi dumnezeii să-i dea 
un crîmpei de macara să-şi 
scoată cisterna. Luat la rost, 
Opriş a răspuns că „Domnu-i 
domn şi-n şanţ“. O fi, dar prea 
mare brînză parcă nu prea e ...

N ăb ăd ă io su l 
din D aia

Nicolae Oprea nu se mai 6- 
prea din blestemăţii. De felul 
lui este din satul Daia. Nu 
zicem că d'aia nu e om la locul 

lui. Pînă acum umblase să se 
specializeze în furturi. Motiv 
pentru care a fost condamnat 
la 7 luni închisoare. Dar se ve
de treaba că pedeapsa respecti
vă nu i s-a părut decît o floare 
la ureche. Ca un lucru făcut 
la... 7 luni. Tocmai d'aia, pro
babil, nu s-a făcut băiat cumin
te. Nu de mult s-a dus la res
taurantul „Trei stejari“ din Si
biu, după ora închiderii. A 
ameninţat-o pe ospătară cu cu
ţitul, ca să-l servească. Ceilalţi 
consumatori au intervenit ca 
să-l pună la punct, dar năbă
dăiosul Oprea l-a lovit cu cu
ţitul pe unul dintre ei. Acum 
este reţinut şi va fi judecat. De 
data aceasta se speră să fie cu 
inima împăcată. Nu va mai fi 
ca la . . .  7 luni.

De f a z a n . . .
loan Anghelovici, din comuna 

Zăvideni Vîlcea, era un „came
leon“ de soi. îşi schimba^ năra
vul în virtute şi tupeul în ne
vinovăţie. Cînd era în toane bu
ne se lăuda că el se hrăneşte 
numai cu fazani. Asta însemna 
că-i mergea bine. Altfel făcea 
pe umilul, pe omul necăjit. Di
buia cîte un mic meseriaş, că
ruia îi spunea că nu e chip să 
găsească de lucru (?)• Acesta 
se oferea imediat să-i ofere po
sibilitatea să muncească. După 
cîteva zile. timp în care smeri
tul Anghelovici cîştiga încrede
rea celuilalt, îi promitea că-i 
procură materiale pentru con
strucţii. Ii lua o anumită sumă 
de bani şi se topea. Apoi o lua 
de la capăt. Ultimul muşteriu 
i-a fost Doina Brezaie din Si
biu, pe care a înşelat-o cu 700 
de lei. Abia apucase băiatul 
să se laude că a mai picat un 
fazan -  că s-a trezit în cursă. 
Şi-au să-i meargă fulgii . . .Şi-

Rubrică redactată de 
MARIN NIŢA

_________________

O nouă linie automată de degresare — derapare a vaselor, pe cale chimică la „Emailul roşu“ Mediaş
Foto: FRED NUSS

Dezbatere pe 
teme culturale

Comisia pentru activitatea cul
turală de pe lîngă Consiliul ju
deţean Sibiu al sindicalelor a or
ganizat ieri, la Clubul „7 Noiem
brie“, o dezbatere cu activul cul
tural din judeţ pe tema „Formele 
şi metodele de muncă in dome
niul educaţiei oamenilor muncii“ 
S-au prezentat cu această ocazie 
mai multe expuneri interesante, 
dintre care amintim: „Preocupa
rea colectivului de conducere a 
clubului în direcţia educaţiei pro
fesionale a salariaţilor“ (Nicolae 
Munteanu, directorul clubului 
C.F.R.), „Forme şi metode folo
site pen tiu creşterea calitativă a 
activităţii artistice de amatori, 
pentru integrarea acesteia în sfe
ra educativă a activităţii cultura
le“ (Ilie Bagalin, directorul clu
bului „Independenţa“ şi Octavian 
Negrea, directorul Casei de cul
tură a sindicatelor din Cisnădie). 
„Preocuparea colectivului de con
ducere a bibliotecii pentru creşte
rea conştiinţei socialiste a oame
nilor muncii" (Lucia Răceu, bi
bliotecară la clubul C.F.R.). *

Cîteva minute cu P. Ivănescu, Fotb~L 
antrenorul echipei Phönix Essen Sîmbătă ia Sibiu:

Sibiu -  
Dinamo Bacău

După cum se cunoaşte, recent 
Sibiul şi Copşa Mică au găzduit 
întîlnirile internaţionale de hand
bal ale formaţiei vest-germane 
Phönix Essen — cu Independenţa 
(proaspăt promovată în divizia na
ţională secundă) şi respectiv cu 
Metalul.

La finele primei întîlniri de pe 
terenul sibian, antrenorul echipei 
oaspete. Petre Ivănescu, maestru 
emerit al sportului din R. S. Ro
mânia, fost component al echipei 
Dinamo Bucureşti şi al reprezen
tativei noastre naţionale, ne-a răs
puns cu multă bunăvoinţă la cî
teva întrebări.

— De cînd vă ocupaţi de 
echipa Phönix?

— Conform unei înţelegeri în
tre F.R.H. şi cea din R.F. a 
Germaniei, am fost solicitat să 
conduc antrenamentele echipei 
Phönix din Essen. Faptul că mai 
mulţi antrenori români pregătim 
echipe străine denotă prestigiul 
de care se bucură handbalul ro
mânesc peste hotare. Echipa pe ca
re aţi văzut-o o pregătesc din sep
tembrie 1967.

— Ce ne puteţi relata 
despre evoluţia formaţiei 
Phönix şi despre handbalul 
vest-german?

— Cînd am luat echipa în pri
mire, era o formaţie modestă ce 
activa într-un fel de competiţie 
locală. Am început să lucrez cu 
elemente tinere, de perspectivă. 
La ora actuală echipa este compu
să în majoritate din jucători ti
neri, cu o vîrstă medie de 20 de 
ani, proveniţi de la juniori. Şi re
zultatele n-au intîrz.iat să se ara
te. Echipa a trecut dintr-o cate
gorie inferioară, locală. într-o ca
tegorie superioară, un fel de ligă 
a Il-a, aşa cum ar fi la noi di
vizia secundă.

— Am observat că nu sîn- 
teţi numai antrenor, ci şi 
jucător activ.

— Da. In orice joc, indiferent 
dacă esta oficial sau amical, intru 
de obicei numai atunci cînd tre
buie să se schimbe ceva, mă re
fer la scheme tactice. Aţi observat 
că în jocul de astăzi am intrat 
în teren atunci cînd Independenţa 
mai avea de refăcut doar un gol 
ca să egaleze. Imediat am schim
bat tactica de joc, mai cu seamă 
în acţiunile ofensive. Schimburile 
rapide, derutante de balon şi şu
turile prin surprindere au făcut 
ca în final să cîştigăm detaşat, la 
o diferenţă de 10 goluri Este mult 
mai uşor să dirijezi echipa, să o 
orientezi şi s-o duci spre victorie 
lin teren decît de pe bancă.

— Dacă nu consideraţi că 
ar fi un secret, v-am ruga 
să ne împărtăşiţi metodele 
folosite, întrucît formaţia pe 
care o antrenaţi se dovedeş
te deosebit de eficace. Ne 
referim la înscrierea majo
rităţii punctelor de la dis
tanţă. Specialiştii din jude
ţul nostru ar putea fi inte
resaţi să-şi însuşească şi de
sigur să aplice metodele la 
echipele lor.

— Nu poate fi vorba nici de se
crete şi nici de metode deosebite. 
Se insistă la antrenamente atît a- 
supra preciziei şutului, cit şi asu
pra vitezei mingii. Dar aceasta nu 
este totul. Ca să se înţeleagă, fac 
o precizare. In sezonul rece com
petiţia oficială se desfăşoară în 
sală, iar în sezonul cald în aer li
ber. Insă nu se joacă handbal'în 
7, ci handbal în 11. In aer liber 
este o competiţie semi-oficială. 
mai mult o trecere activă de la 
o perioadă la alta. Faptul că ju
cătorii sínt solicitaţi să şuteze, la 
handbalul în 11, de la 11 m, unde 
se află semicercul, are urmări fa
vorabile, eficace, atunci cînd sus
ţin partide de handbal în 7. Aţi 
remarcat foarte bine. Echipa pe 
care o antrenez a înscris cele mai 
multe goluri de la distanţa de 
9—12 m, prin şuturi fulgerătoare.

'Am cîteva elemente, cum sínt 
Gberscheidt şi Weise, care au a- 
juns în prezent la o forţă consi
derabilă de şut.

— O să vă mai ocupaţi 
mult de pregătirea echipei?

— Contractul meu expiră la 1 
ianuarie 1970. Nu ştiu dacă va fi 
sau nu prelungit. Am însă con
vingerea că la data respectivă for
maţia va activa în cea mai înaltă 
competiţie oficială din R.F.G. Dacă 
atunci cînd am luat în primire 
formaţia, 50 constituia un număr 
record de spectatori, astăzi o sală 
cu peste 2 000 de locuri este ne
încăpătoare. Formaţia se bucură 
de multă simpatie.

Turneul întreprins în România 
se va încheia pentru echipa Phö
nix cu o vacanţă de circa 10 zile 
pe litoralul românesc.

Interviu realizat de 
GH. SASU

Sîmbătă, 2 august, se va desfă
şura pe stadionul Metalul din Si
biu partida amicală dintre for
maţiile C.S.M. Sibiu şi diviziona
ra A Dinamo Bacău. Partida va 
avea loc la ora 18, iar în deschi
dere vor juca echipele Indepen
denţa Sibiu (nou promovată în di
vizia C) şi echipa de tineret Di
namo Bacău. Partida aceasta va 
începe la ora 16,15.

ILIE IONESCU coresp.

M in is te ru l In v ă to m in tu lu i com unică
La concursul de admitere în în- 

văţămîntul superior, din iulie 
1969, s-a prezentat un număr ma
re de tineri pregătiţi corespunză
tor, absolvenţi a 12 clase, care au 
ocupat marea majoritate a locu
rilor prevăzute.

Pentru facultăţile şi secţiile la 
Care au mai rămas locuri neocu
pate, se organizează un nou con
curs de admitere, după cum ur
mează:

— La învăţămîntul universitar, 
artistic, pedagogic, tehnic (ingi
neri), agricol şi economic, în pe
rioada 5—15 septembrie 1969;

— La învăţămîntul de subingi- 
neri, perioada 18—25 septembrie 
1969.

Concursul se va organiza la ur
mătoarele instituţii de învăţămînt 
superior: i

Universităţile din Bucureşti, 
Cluj, Craiova, Iaşi şi Timişoara; 
Institutele politehnice din Bucu
reşti, Braşov, Cluj, Galaţi, Iaşi şi 
Timişoara, Institutul de construc
ţii Bucureşti, Institutul de petrol, 
gaze şi geologie Bucureşti, Institu
tul de petrol Ploieşti, Institutul 
de mine Petroşani, Institutul de 
subingineri Baia Mare şi Institu
tul de subingineri Piteşti (con
cursul se va susţine în cadrul In
stitutului politehnic Bucureşti), 
Institutele agronomice din Bucu
reşti, Cluj, Iaşi şi Timişoara, Aca
demia de studii economice Bucu
reşti, Institutele pedagogice de 3 
ani- din Bacău, Bucureşti, Baia 
Mare, Braşov, Cluj, Constanţa, 
Galaţi, Iaşi, Oradea, Piteşti, Timi
şoara, Tg. Mureş, şi Suceava, Con
servatoarele „Ciprian Porumbescu“ 
din Bucureşti, „Gh. Dima“ din 
Cluj, „George Enescu“ din Iaşi, 
Institutul de artă teatrală şi cine

matografică „I. L. Caragiale“ din 
Bucureşti.

Facultăţile şi secţiile la care se 
va susţine concursul de admitere 
sínt indicate în comunicatul de
taliat publicat în ziarul „Scînteia 
Tineretului“ de ieri 31 iulie.

Relaţii suplimentare se pot ob
ţine şi la instituţiile de învăţă
mînt superior menţionate mai sus.

traversare aeriană a unei conducte de transport gaze peste unul 
rîurile mari ale tării

Uzina de p iese  auto Sibiu
ANGAJ EAZĂ:
un număr nelimitat de strungari, 
lăcătuşi şi muncitori necalificaţi 
pentru şcoala de strungari

E.C.S. Textile încălţăm inte Sibiu
angajează:

— 2 gestionari pentru magazine de galanterie-trlcotaje. 
Informaţii suplimentare se pot da zilnic la biroul personal, ca

mera nr. 63, Piaţa Unirii nr. 4, telefon 1 18 31.

Direcfia teritorială de gospo
dărire a apelor

cu sediul in Sibiu, strada Someşului nr. 49, angajează urgent:
— un revizor contabil
— un radiotelegrafist eu certificat P.T.T.R. sau militar
— excavatorişti
— buldozerişti
— mecanici reparaţii utilaje construcţii
— mecanici auto.

----------------

DIRECŢIA JUDEŢEANĂ C. £  C. SIBIU
face cunoscut:

La tragerea Ia sorţi a libretelor de economii cu dobînda şi cîş- 
tiguri în autoturisme pe trimestrul II 1969, Casa de Economii şi 
Consemnaţiuni a acordat un număr de 314cîştiguri în autoturisme.

Din judeţul Sibiu au ieşit 19 cîştiguri şi anume:
743 — 1 — 3812 
743 — 1 — 26093 
723 — 137 — 228 
743 — 1 — 24608 
723 — 420 — 20 
743 — 1 — 11910 
743 — 207 — 528 
723 — 102 — 3035 
743 — 1 — 21325 
745 — 205 — 145

— D acia 1100
— D acia 1100
— MOSKVICI 408
— MOSKVICI 408
— SKODA 1000 MB
— SKODA 3000 MB
— SKODA 1000 MB
— SKODA 1000 MB
— SKODA 1000 MB
— TRABANT 601

743 — 1 — 18133 
743 — 209 — 1943 
745 — 201 — 450 
743 — 1 — 11191 
743 — 202 — 111 
745 — 2 — 5672 
743 — 1 — 17893 
743 — 209 -  1759 
743 — 1 — 25836

TRABANT 601 
TRABANT 601 
TRABANT 601 
TRABANT 601 
TRABANT 601 
TRABANT 601 
TRABANT 601 

■ TRABANT 601 
GORDINI 

RENAULT

Titularii cîştigători se vor prezenta la filialele C.E.C. care au 
emis aceste librete, în vederea întocmirii documentaţiilor pentru 
primirea autoturismelor.

n n  o u

Schimb locuinţă: Cedez Craiova 2 camere, bucătărie, dependinţe, în 
bloc. Doresc asemănător Sibiu. Informaţii Sibiu, str. Popa Şapcă 9 — 
Mureşan.

z J l L L f X U t ,  . 1 1

Timpul instabil din ultimele zi
le nu-şi va schimba prea mult 
caracterul în zilele de i —2 au
gust, după cum prevede tovarăşa 
Silvia Mateiaş de la Centrul pen
tru prevederea timpului Sibiu.

Vremea va fi călduroasă, cu ce
rul temporar noros, cînd vor că
dea averse de ploaie însoţite pe 
alocuri de descărcări electrice. 
Vîntul va sufla slab pînă la po
trivit din sectorul nord-estic. Tem
peraturile minime vor öscila între 
13 şi 15 grade, iar cele maxime 
între 24 şi 28 grade.

în această perioadă, pe terito
riul judeţului Sibiu, pe traseul 
Rm. Vîlcea — Sibiu — Mediaş — 
Tirnăveni, în noaptea zilei de 1 
spre 2 august se va desfăşura o 
parte din concursul automobilistic 
„Raliul Dunării-Castrol“ care va 
cuprinde şi o probă specială de 
coastă în Hula de lîngă Mediaş.

Pe această cale facem apel că
tre toţi conducătorii de vehicule

cu tracţiune animală ca pe timpul 
desfăşurării concursului, respec
tiv în data de 2 august între ore
le 2 şi 5, să nu circule pe traseul 
amintit mai sus, în vederea în
lăturării pericolului de accidenta
re. Acelaşi apel îl facem şi pentru 
posesorii de biciclete.

Conducătorilor auto care vor 
circula în acest timp pe şosea le 
recomandăm să circule cu viteză 
redusă şi cît mai aproape de par
tea dreaptă a părţii carosabile.

Menţionăm, de asemenea, că în 
cursul desfăşurării probei specia
le de coastă din dealul Hula, (2 
august, între orele 2 şi 5) circu
laţia pe această porţiune va fi în
chisă.

Spectatorilor le atragem atenţia 
să păstreze ordinea şi disciplina, 
pentru a nu se împiedica buna 
desfăşurare a concursului şi pen
tru a nu se produce accidente.

GHEORGHE DOBRIŢA

Şedinţă de cenaclu
Azi, 1 august, la ora 18. va avea loc o şedinţă a cenaclului li

terar din Sibiu, la sediul cenaclului, din Piaţa 6 Martie. Şedinţa 
va avea un caracter de prefigurare şi stabilire tematică a viitoarei 
activităţi. Sínt invitaţi să participe toţi cei interesaţi de proble
mele literaturii, pentru sprijinirea unei activităţi de cenaclu con
tinue şi exigente.

TELEVIZIUNE

MUZEE
Muzeul Brukenthal cu: Expo

ziţia permanentă din „Turnul 
sfatului“.

Muzeul Tehnicii populare din 
Dumbrava Sibiului. Program de 
vizitare orele 10,00—18,00.

Palatul Brukenthal cu „Ga
leria de artă Brukenthal“.

EXPOZIŢII
Expoziţia permanentă 'Arme 

şi trofee de vînătoare, str. Şcoa
la de înot nr. 4.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Străin in 

casă (orele 9,00; 11,30; 14,00; 
16,30; 19,00 şi 21,00). ARTA:

Tata (orele 10,00; 12,00; 14,30; 
16,30; 18,30 şi 20,30). TINERE
TULUI: Tarzan, omul junglei 
(orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30 şi 20,30). 7 NOIEMBRIE: 
O zi nu tocmai norocoasă (orele 
10,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi
20,00) .

MEDIAŞ: PROGRESUL: Ne- 
îmblînzita Angelica (orele 9,00; 
11,15; 14,00; 16,30; 19,00 şi
21,15). TINERETULUI: Dru
muri (orele 10,00; 16,30; 18,30 
şi 20,30). UNIREA: Operaţiunea 
„î“ (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 
20, 00) .

CISNĂDIE: POPULAR: Co
medianţii seriile I şi II (orele 
10,00; 15,00; 17,30 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Ultima va
canţă (orele 10,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEM
BRIE: Treizeci şi trei (orele
18,00 şi 20,00).

APOLDU DE SUS: Intîinire

în munţi (orele 17,00 şi 19,00) 
BAZNA-BAI: Al 7-lea conti

nent (orele 17,00 şi 19,00). 
OCNA SIBIULUI: Fete în uni
formă (orele 17,00 şi 19,00).

10,00 Limba rusă (reluare).
10,25 Limba spaniolă 

(reluare).
10,50 închiderea emisiunii de 

dimineaţă.
14,30 Tenis de cîmp. România 

— India.

v  W »

Protagonistul filmului „Tata“ care rulează la cinematograful Arta

18.30 Pe scenele lirice ale ţării. 
Braşov—Galaţi— 
Constanţa.

19.00 Tele-universitatea. Ciclul 
„Om-ştiinţă-societate“.

19.30 Telejurnalul de seară. 
Buletin meteorologic.

20.00 Congresul al X-lea 
al P.G.R.

20.15 Film artistic: „Străzile au 
amintiri“.

21.40 Mult e dulce şl frumoasă.
22.15 Telejurnalul de noapte, 

şi buletin meteorologic.
22,35 Traseul Pămînt — Lună 

— Pămînt — o realitate.
22,50 Cintă Duke Ellington şi 

orchestra sa.
23.40 închiderea emisiunii.

TELEFOANE UTILE
A genţia  Jude ţeană  a  O.N.T. C ar- 

p a ţi  — 12559: A genţia  de  voiaj C.F.R.
— 12085: A genţia  T .A  R.Q.M. — 
11157; A utogara  că lă to ri — 15083; In 
fo rm aţii C.F.R, — 11430; T ax im e tre
— liflOO ÎB ulevard), 11815 (Ft» ţa R e
publicii): M iliţia m un icip iu lu i Sibiu
— 13201; SALVAREA — 06.
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Pe marginea dezbaterii cifrelor de plan pe anul 1970

PREOCUPĂRI COMUNE IA
Anul 1970 pentru „Flamura ro

şie“ Sibiu înseamnă sporirea vo
lumului producţiei globale cu 14,7 
la sută faţă de 1969 şi a volumu
lui producţiei marfă cu 15,1 la su
tă; o creştere a productivităţii 
muncii cu 14 la sută şi o reducere 
a cheltuielilor de producţie de la 
620,8 lei, cit erau planificate pen
tru 1969, la 610,8 lei în 1970. 
Luarea în considerare a sarcinilor 
enumerate mai sus permite între
prinderii realizarea unui beneficiu 
cu 21,7 la sută mai mare decît în 
acest an.

După cum se observă, majoră
rile sau reducerile principalilor 
indicatori de plan sínt relevante 
în comparaţie cu 1969. Nu există 
metodă de convingere mai bună 
şi mai concludentă decît compa
raţia. Aşa a procedat şi comitetul 
de direcţie al „Flamurei roşii“ în 
şedinţa lărgită cu toţi factorii de 
răspundere ai întreprinderii, pen
tru dezbaterea cifrelor de plan pe 
1970.

Realizările înregistrate pînă a- 
cum de către întreprindere, creea
ză posibilitatea ca la finişul lui 
1969 sarcinile să fie depăşite. A- 
vînd o bază solidă, concretizată 
într-un colectiv harnic şi priceput, 
există certitudinea că sarcinile 
pentru 1970 vor fi realizate.

Ca buni gospodari ce sínt, cei 
întruniţi au venit cu propuneri 
pentru a înlătura impedimentele 
de care s-au lovit pînă acuma. Nu
mărul mare de înscrieri la cuvînt 
atestă că fiecare participant a ţi
nut să-şi expună punctul de ve
dere, să-şi ia angajamentul împli
nirii a tot ce-i stă în faţă. Din 
discuţiile purtate a reieşit că spo
rirea producţiei globale şi marfă 
se poate înfăptui în exclusivitate 
prin creşterea productivităţii mun
cii. Pentu aceasta se impune cu 
necesitate lichidarea unor neajun
suri care se referă la întîrzierea 
asimilării de produse noi, nesigu-
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ranţa asigurării cu materia primă, 
lipsa repartiţiilor pe produse, ne- 
respectarea planului de S.D.V.-uri 
etc.

Atenţia trebuie îndreptată de a- 
semenea şi asupra diversificării 
producţiei şi autoutilării, în sco
pul lărgirii capacităţilor de pro
ducţie şi a evitării strangulărilor. 
Avînd în vedere indicaţiile date 
de partid, prin care întreaga acti
vitate a industriei uşoare va fi 
orientată în direcţia întăririi la
turii calitative, îmbunătăţirii ge
nerale a rezultatelor economico- 
financiare, „Flamura roşie“ caută 
să folosească înlocuitori de mate
rii prime, să lichideze stocurile 
supranormative, să folosească in
tegral timpul da muncă prin li
chidarea pierderilor din întreru
peri şi întîrzieri.

Continuînd şirul bunelor rezul
tate trebuie arătat că întreprin
derea are cheltuielile la 1 000 lei 
cele mai mici din judeţ, iar în 
cadrul unităţilor din aceeaşi di
recţie generală ocupă locul I. Vi
teza de rotaţie accelerată, de 62 
zile, în loc de 91 zile cît era în 
1965, a dus la realizarea unei ren
tabilităţi ridicate — de 63,7 la su
tă. (în 1966 era doar de 46,3 la 
sută). Dezvoltarea fabricii prin 
realizarea investiţiilor oferă posi
bilitatea unui salt calitativ şi a 
producerii unei multitudini de 
sortimente noi.

Reprezentanţii diferitelor com
partimente ale întreprinderii au a- 
bordat probleme specifice ale mun
cii lor, venind cu propuneri va
loroase. Ing. Erwin Wächter — 
şeful atelierului de proiectare — 
s-a referit în mod deosebit la pu
nerea la punct a seriei zero, ast
fel încît corelarea între diferitele 
faze de asimilare să fie mai strînsă; 
mărirea sortimentelor de material 
plastic, folosirea în mai mare mă
sură a materialelor plastice indi
gene şi deci reducerea importului.

între linişte 
şi remuşcări

Întîlnirea cu Melania M.v 
mi-a dat mult de gîndit. Nu o 
mai recunoşteam. M-a uluit 
preocuparea permanentă pentru 
„eul“ ei.

Ce s-a putut întîmpla în răs
timpul celor 10 ani? . . .  Mela
nia, absolvise cu succes Facul
tatea de geologie (în prezent 
lucrează la un institut de cer
cetări), s-a căsătorit, după cum 
ştiam noi, colegele, cu un băr
bat pentru care avea o deose
bită afecţiune, înmănunchiată 
de o binemeritată admiraţie 
pentru calităţile lui intelectuale.

Mai mulţi ani şi-au dorit un 
copil care nevenind, nu l-au 
mai aşteptat. Timpul liber şi-l 
petreceau împreună atunci cînd 
era posibil iar cînd nu, Melania 
îşi vizita prietenele sau era vi
zitată, viziona spectacole bu
ne, citea mult şi în general 
ducea o viaţă echilibrată.

La un moment dat soţul ei 
reclamă o slăbire generală şi o 
nervozitate crescîndă. Doctorii 
oncologi se alarmează şi pre
zintă soţiei prezumţiile lor ca
tastrofale. Soluţia găsită de 
Melania este abandonul. Dar 
unde vrei să fugi? De cine cauţi 
să te ascunzi? Oamenii te vor 
dispreţui şi conştiinţa ta nu-ţi 
va mai lăsa o clipă de odihnă.

De unde ai atîta putere să 
părăseşti un om în pragul mor
ţii, cînd cu cîţiva ani în urmă 
i-ai jurat credinţă şi devota
ment, cînd pur şi simplu ai o- 
nesta datorie de-a sprijini mo- 

’ ral sau material un om pe care 
abia l-ai cunoscut, de ce oare 
soţul tău să nu aibă şi el acest 
drept?

întrebări fără sfîrşit îmi tre
ceau prin minte şi nu găseam 
răspunsul. Aveam în faţa ochi
lor figura răvăşită a Melaniei,- 
nu de hotărîrea luată ci de 
desperarea că nu găsea o locu
inţă unde să trăiască fără griji

— „liniştită“. Căuta însă zadar
nic liniştea. Pentru ea nu mai 
putea fi în realitate ci doar 
iluzorie.

Am încercat să o conving să 
nu-şi părăsească soţul bolnav, 
să se pună în situaţia lui — 
singur, fără rude, abandonat de 
soţie, lipsit de cele mai ele
mentare îngrijiri — şi să-şi a- 
mintească de tot ce el i-a dă
ruit, de frumoşii ani ai logod
nei, de faptul că a făcut-o un 
ideal al vieţii lui, de mici sau 
mari satisfacţii trăite împreună 
sau de atenţia şi consolarea ce 
i-au fost acordate în ceasurile 
de decepţie.

La un moment dat am în
trebat-o: „Melania ce ar fi fă
cut soţul tău într-o situaţie in
versă?“ Răspunsul a fost un ho
hot nestăvilit de plîns, care m-a 
făcut să sper în candoarea ei 
de altă dată.

Ne-am despărţit decepţionate. 
Eu pentru felul ei de a gîndi, 
ea, pentru năpasta ce se abă
tuse asupra ei. După vreo două 
luni ne-am revăzut. Era la bra
ţul soţului său. M-am bucurat 
nespus.

Mai tîrziu, întîmplător am a- 
flat de la o altă colegă că din 
neatenţie, o laborantă distrată 
trecuse din greşeală rezultatul 
unei alte analize pe fişa soţu
lui Melaniei M., care într-ade- 
văr suferea de o maladie dar 
nu nevindecabilă.

f  Soţul Melaniei, din foarte 
multe considerente a înţeles-o 
şi i-a iertat frica de contami
nare, dar ea nu-şi va ierta nici
odată laşitatea. Dar timpul 
care şterge atîtea, poate-i va re
aduce liniştea şi o fericire in
tegră.

K  V. ŞERB
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Şeful serviciului O.N.M. — Lin
de Lucian — arăta că prin apli
carea planului de măsuri tehnico- 
organizatorice se va obţine o eco
nomie relativă de 480 000 ore pe 
total salariaţi. Totodată, normarea 
cu luarea în considerare a facto
rului ritm, intensificarea acţiunii 
de şcolarizare — destul de timidă 
pînă acum în sensul ridicării ca
lificării — evitarea fluctuaţiei — 
sínt doar cîteva din direcţiile a- 
supra cărora trebuie acţionat în 
viitor.

Sarcinile de export au fost de 
asemenea dezbătute, cei prezenţi 
luîndu-şi angajamente privind de
păşirea lor.

VASILE BARBU

Plinea, produsă de Combinatul industrial de morărit şi panificaţie Sibiu, 
ajunsă pe masa de sortare a produselor, este culeasă şi aşezată pentru 

răcire, timp de 6 ore, după care se livrează unităţilor comerciale

S u c c e se  a le  lu c ră to 
rilo r din fe rm e le  

z o o te h n ic e  a le  I.A .S . 
Dealul Ocnei

Noi veşti sosite la redacţie 
vin să ilustreze succesele cu 
care lucrătorii de pe ogoarele 
judeţului intîmpină Congresul 
al X-lea al partidului şi a 25-a 
aniversare a eliberării patriei 
de sub jugul fascist. într-o suc
cintă relatare sosită de la 
I.A.S. Dealul Ocnei sínt cuprin
se şi cele 714 000 lei — valoa
rea veniturilor realizate peste 
plan pe primele 6 luni ale anu
lui. Acest succes a fost obţinut 
în deosebi ca urmare a sporirii 
producţiei de lapte şi carne. 
Astfel, din fermele zootehnice 
s-au livrat în plus, pînă în pre
zent, 27 tone carne de porc şi 
24 tone carne de vită. în aceas
tă privinţă ferma nr. 3, con
dusă de medicul veterinar Ni- 
colae Mărgineanu, se înscrie cu 
cele mai bune rezultate.

Muncă patriotică
Cetăţenii comunei Şeica Mică 

au efectuat un mare număr de 
ore de muncă patriotică pentru 
repararea drumului ce duce spre 
Copşa Mică. Pînă la ora ac
tuală au fost aduse 20 vagoane 
de piatră şi 7 vagoane de bi
tum. La acestea se adaugă 
transportul de la Agnita a 9 000 
bucăţi prefabricate pentru bor
dură din cele 14 000 prevăzute 
a fi transportate.

In campania agricolă se impune:

U t i l iz a r e a  m a x i 
m a  a  c a p a c ită ţ i i  
d e  lucru

Situaţia recol
tării griului şi a 
secarei fn coo

perativele 
agricole 

la data de 
31 iulie 1969

Tîrnava
Cristian
Aţei
Tălmaciu
Broşteni
Hoghilag

50%'
46%
44%
44%
39%
39%

Apoldu de Sus 38%

Lucrătorii din unităţile agricole 
ale judeţului nostru desfăşoară o 
activitate susţinută pentru execu
tarea la timp a recoltării griului, 
a cositului şi depozitatului fura
jelor, a arăturilor în mirişti, a în- 
sămînţărilor culturilor duble. Fo
losind cu randament ridicat ma
şinile, utilajele şi celelalte forţe 
de lucru existente, cooperatorii din 
Laslea, Ighişul Nou, Şeica Mică, 
Miercurea Sibiului, Moşna, Mică- 
sasa şi din alte unităţi au reuşit 
să recolteze mari suprafeţe de grîu 
în această perioadă. In acelaşi 
timp, în aceste unităţi nu au fost 
neglijate nici celelalte lucrări agri
cole de sezon, cum sínt balotarea 
paielor, evacuarea acestora din te
ren, efectuarea arăturilor şi a în- 
sămînţărilor culturilor pentru ma
să verde, recoltarea şi depozitarea 
fînurilor.

Procentul de realizare la recol
tarea griului pe total judeţ, de 25 
la sută, ar fi fost mai bun dacă 
în unele unităţi nu s-ar fi negli
jat problemele de organizare a 
muncii în campanie. în cooperati
vele agricole de producţie din 
Chirpăr, Noiştat, Retiş, Cîrţişoara, 
Topîrcea, Vărd, Velţ n-a început 
recoltarea griului, iar în altele, 
cum sínt cele din Bîrghiş, Bruiu, 
Alămor, Şura Mică, Ocna Sibiului, 
Ighişul Vechi, Aciliu etc., reali
zările sínt cu mult sub nivelul 
posibilităţilor oferite de baza teh- 
nico-materială şi de forţa de mun
că existente. Mulţi specialişti şi 
conducători de unităţi neglijează 
folosirea forţei de lucru manuale

în executarea recoltării griului, cu 
toate că sint evidente condiţiile 
cu totul nefavorabile în care lu
crează maşinile şi utilajele de 
campanie. Gradul mare de îmbu- 
ruienare a lanurilor de grîu, tul
pina scundă a paielor, umiditatea 
ridicată a solului, toţi aceşti fac
tori impun orientarea celor ce se 
ocupă de organizarea muncii în 
unităţi spre mobilizarea unor im
portante forţe de lucru manuale 
pentru secerişul griului, urmînd ca 
treieratul să se execute, după us
carea snopilor, cu combina, direct 
în lan.

în această campanie agricolă, 
care ridică probleme deosebit de 
grele pentru cooperatori şi meca
nizatori, organizarea muncii tre
buie să fie astfel făcută, încît să 
permită dirijarea operativă a for
ţelor de lucru spre sectoarele un
de se poate lucra, să faciliteze mo
dificarea direcţiei de acţionare în 
funcţie de condiţiile atmosferice 
din fiecare zi.

Pentru efectuarea unei asemenea 
organizări a muncii este necesar 
ca inginerii, brigadierii, conducă
torii unităţilor să cunoască bine 
realitatea şi să-şi mobilizeze în
treaga lor capacitate inventivă 
pentru soluţionarea problemelor 
ridicate de strîngerea neîntîrziată 
a recoltei de grîu. Din partea coo
peratorilor, a mecanizatorilor se 
cere o mai mare disciplină în pro
ducţie, o înţelegere deplină a ca
racterului pofund patriotic al ac
ţiunii de mare răspundere socială 
care este recoltarea şi treierişul 
griului.

Laslea
Ighişul Nou
Bazna
Şeica Mică
Poplaca
Miercurea
Sibiului
Moşna
Micâsasa
Axente
Sever

84%
78%
77%
73%
63%

62%
61%
56%

55%

Brateiu 
Doblrca 
Singătin 
Apoldu de Jos 
Porumbacu 

de Jos 
Slimnic
Arpaşu de Jos
Ludoş
Ruşi
Cirţa
Şaroşu pe 

Tîmave 
Valea Viilor 
Alma
Bogatu Român
Boian
Buia
Loamneş
Şeica Mare
Cisnădioara
Gusu

37%
37%
•5%
34%

33%
33%
31% 
31 % 
31% 
30%,

30%'
so%;
28%
27%'
27%’
27%
26%'
26%’
25%’
25%'
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Intr-una din secţiile de tricotat ale Fabricii de ciorapi „7 Noiembrie“ 
din Sibiu, dotată cu utilaje modeme

M o d a lită ţi ş tiin ţifice  
in răspindirea ş tiin ţe i
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N e  s c r i e  p o s t u l  
d e  c o r e s p o n d e n ţ i  
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Pornind de la importanţa răs- 
pîndirii ştiinţei şi culturii în mo
bilizarea activă a maselor la în
făptuirea programului partidului 
nostru de înflorire multilaterală a 
patriei, am considerat utilă o con
vorbire cu cîteva cadre didactice 
din Agnita, care au desfăşurat o 
bogată activitate în acest sens în 
cadrul brigăzilor cu caracter ştiin
ţific sau în calitate de conferen
ţiari. Au participat profesorii Ni- 
colae Năstase, Karlheinz Gross, 
Iosif Păncăriceanu, Helmut Men- 
ning.

— Privind retrospectiv activita
tea de răspîndire a cunoştinţelor 
cultural-ştiinţifice de la Casa oră
şenească de cultură din Agnita, 
am constatat un efort evident în 
acest sens şi, mai ales atunci cînd 
au fost prezenţi lectori de la Si
biu sau de la Bucureşti, succesele 
nu s-au lăsat aşteptate. Care cre
deţi că au fost factorii hotărîtori?

— Manifestări ca simpozionul sus
ţinut de prof. univ. Gabriel Zamfi- 
rescu şi cercetătorul Radu Hîncu 
despre „Educaţia estetică prin lite
ratură şi artă“, conferinţa despre 
Octavian Goga a prof. univ. Dan 
Smântânescu, simpozionul închinat 
scriitorului medieşan Schuster Dutz 
şi-au atins scopul pentru că au 
corespuns necesităţilor şi cerinţe
lor auditorilor şi au fost luate în 
consideraţie problemele locale 
(N. N.).

— Respectarea acestor criterii e 
o condiţie de maximă importanţă 
în activitatea de răspîndire a şti
inţei şi culturii. Ceea ce vreau să 
remarc în mod critic — în urma 
constatărilor pe care le-am făcut 
în calitate de - onferenţiar şi ca 
membru al unei brigăzi cu carac
ter ştiinţific — e faptul că tine
retul participă în număr destul de 
mic. Ar trebui programate activi
tăţi destinate, în special, tineretu
lui, cu teme ştiinţifice de interes 
general, privind îngrijirea avutu
lui obştesc, şantiere ale muncii pa
triotice sau alte aspecte funcţional 
tematice. (K. G ).

— Ce alte teme consideraţi că 
ar suscita interes din partea pu
blicului, ar favoriza o afluenţă 
sporită de auditori?

— Temele de interes local, re
date într-o expresie multiformă: 
cunoaşterea monumentelor de cul
tură ale judeţului, a împrejurimi
lor localităţilor din judeţ, istoricul 
oraşului (dintr-o anchetă publica
tă în „Tribuna Sibiului“ în acest 
sens s-au făcut constatări îngrijo
rătoare. De multe ori nici intelec
tualii legaţi de ani de zile de o lo
calitate nu-i cunosc istoricul). Cîţi 
din locuitorii oraşului nostru ştiu 
de existenţa unor plante rare în 
apropiere? Cîţi ştiu că prin Agnita 
au trecut la 1600 oştile lui Mihai 
Viteazu? Toate aceste teme cred 
că ar trebui cuprinse în progra
mul secţiilor universităţii populare, 
care, sper, va lua fiinţă în oraşul 
nostru, pentru formarea unor 
cursanţi fideli. (H. M.).

— Cred că pentru atragerea ti
neretului, abordarea unor teme 
din domeniul sportului, muzicii, 
cinematografiei ar fi de bun augur. 
Utile sínt temele care vizează com
portarea în societate,, dar deosebit 
de important e felul în care vor 
fi prezentate. Tineretul are o 
structură sufletească extrem de 
sensibilă, uşor îşi creează impresia 
că i se face morală. (I. P.),

— Importante sínt deci şi for
mele de prezentare, iar alegerea 
lor argumentează sau diminuează 
conţinutul manifestăriii cu caracter 
ştiinţific. Ce forme credeţi că sínt 
mai nimerite pentru răspindirea 
ştiinţei şi culturii?

— Cele obişnuite: conferinţa, 
simpozionul, medalionul, dar cu 
condiţia ca prezentarea s§ fie fă
cută într-o formă aleasă, la nive
lul auditorilor, scurt şi concis. 
(K. G.).

— Auxiliare de preţ sínt dia- 
filmele, albumele, diversele în
registrări (H, M.).

— Cinematograful să aducă în 
completare diferite documentaţii. 
(N. N.).

— La succesul unei manifestări 
contribuie colaborarea însufleţită, 
desfăşurarea frenetică a acţiunii 
unei serii întregi de factori dintr-o 
localitate, contribuie oameni din 
cele mai diverse domenii. Confe
rinţa, medalionul, simpozionul să 
fie însoţite de programe artistice 
şi nu invers. (I. P.).

— Cum vă explicaţi însă faptul 
că, uneori, la conferinţe susţinute 
de persoane de vază, în unele lo
calităţi, participă puţini oameni?

.— Aş rezuma în cîteva cuvinte 
cauzele fiindcă au generat, nu o 
dată, insuccese: deficienţe de or
ganizare, propagandă insuficientă, 
lipsă de interes din partea orga
nizatorilor, absenţa unui proces 
de elaborare care să adune ne
ostenit experienţe. (H. M.).

— Subliniez necesitatea unei 
ritmicităţi riguros respectate, con
tinuitate în organizarea manifestă
rilor ştiinţifice şi culturale. In a- 
cest fel vom forma un nucleu de 
auditori şi cu timpul cerinţele a- 
cestora vor deveni multiple. în 
cadrul brigăzii al cărui membru 
am fost, întrebările curente erau 
cele adresate medicilor şi, even
tual, unele legate de pensia coo
peratorilor. La Marpod am consta
tat mai mult interes relativ şi la 
alte domenii. In localităţile unde 
există staţie de radioficare oame
nii să adreseze întrebări şi să li se 
răspundă competent în cadrul u- 
nei emisiuni. (1. P.).

— Tot în sensul unei participări 
mai numeroase susţin ideea tra
tării unei teme în cadrul unui ci
clu de conferinţe. înfiinţarea u- 
nor secţii ale universităţii popu
lare şi în oraşul nostru cred că 
va favoriza această propunere. 
(N. N.).

— Un rol deosebit în acţiunea 
de mobilizare a tinerilor îl are 
organizaţia U.T.C., dar se vor ob
ţine rezultate nu printr-o expec
tativă impasibilă, ci numai prin- 
tr-un vădit efort permanent. 
(K. G.).
...dBiSf _

Prof. MARIUS TERCHILÄ

Cu angajamen
tele îndeplinite

Colectivul de muncă al între
prinderii de prelucrarea tulpi
nilor de cînepă întîmpină cel 
de-al X-lea Congres al P.C.R. 
cu angajamentele îndeplinite şi 
depăşite. Astfel, luna iulie s-a 
încheiat cu o depăşire de a- 
proape 50 la sută la producţia 
globală şi la producţia marfă. 
Totodată depăşiri substanţiale 
s-au înregistrat şi la capitolele 
beneficii şi economii la preţul 
de cost.

La aceste succese şi-au adus 
contribuţia maistrul Zosim Ge- 
coşan, şefii de echipă loan 
Schneider şi Andrei Krestel, 
muncitoarele Anica Lazăr, Eca- 
terina Astalos şi alţii.

WILHELM LEWI

Bloc de locuinţe 
în construcţie

în prezent se lucrează intens 
la construirea unui bloc de lo
cuinţe, amplasat pe str. 23 Au
gust. Noul bloc va avea cinci 
nivele, cu 30 apartamente. Pînă 
la această dată s-au efectuat lu
crările de fundaţie, zidăria pri
mului nivel şi a planşeului şi 
s-a trecut la zidirea primului 
etaj. Noul bloc va fi dat în fo
losinţă în cursul trimestrului 
viitor.

GHEORGHE MICUŢ

Prin muncă 
patriotică

Piriül Căpîlna constituie, mai 
ales cînd sínt ploi abundente, 
un pericol de inundare a părţii 
de nord-vest a oraşului. Pentru

înlăturarea acestui neajuns, Co
mitetul executiv al Consiliului 
popular orăşenesc a luat iniţia
tiva de a se efectua lucrări de 
săpături pentru adîncirea şi 
lărgirea văii, precum şi pentru 
construirea unor zăgazuri de re
ducere a pantei şi a vitezei cu
rentului. De menţionat că toate 
aceste lucrări se execută prin 
muncă patriotică la care parti
cipă marea majoritate a locui
torilor oraşului. Pînă la această 
dată s-au prestat peste 3 000 
ore muncă patriotică.

DANIEL WELLMANN

Noi unităţi 
comerciale

Recent au fost încheiate lu
crările de amenajare a două 
spaţii comerciale. Prin aceasta 
a început să funcţioneze o uni
tate O.L.F. (str. Recoltei) dota
tă cu mobilier nou, modem, ca
re asigură o bună aprovizionare 
şi o bună deservire a populaţiei 
cu legume şi fructe. în al doilea 
spaţiu amenajat a început func
ţionarea unui bufet expres (tot 
în str. Recoltei) — singura u- 
nitate de acest fel din oraş.

FI ORIN NISTORESCU

In fază de finisaj
în localitatea Ernea, aparţi

nătoare oraşului Dumbrăveni se 
află în stadiu de finisare lucră
rile unui cămin cultural. Noul 
edificiu de cultură cuprinde o 
sală de spectacol cu aproape 
300 locuri, bibliotecă şi alte în
căperi anexe pentru desfăşura
rea activităţii cultural-artisti- 
ce. Construcţia se efectuează 
prin contribuţia voiuniar-bă- 
nească a cetăţenilor.

VALERIU PLEŞCA
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Declaraţiile 
făcute de tovarăşul

NICOLAE CEAUŞESCU
în cadrul convorbirii cu grupul 

de profesori americani

actualitatea internaţională
ITALIA

De ce  p e r s is tă  c riza  g u v e rn a m e n ta lă ?

normare din pag î)

vizita pe care o faceţi în România, 
eforturile dumneavoastră pentru 
pace şi prietenie între popoare.

A luat cuvîntul apoi prof. Je
rome Davis, care a spus:

Aş dori, înainte de toate, să vă 
mulţumesc în numele tuturor 
membrilor delegaţiei americane. 
Noi apreciem mult căldura şi prie
tenia pe care ne-a arătat-o po
porul român şi sîntem recunoscă
tori Oficiului Naţional de Turism 
pentru tot ce a făcut pentru noi. 
Sîntem deosebit de bucuroşi că 
dumneavoastră, unul dintre marii 
conducători ai luptei pentru pace 
din lume, ne-aţi primit astăzi.

Am cîteva întrebări de pus în 
numele delegaţiei noastre.

Seminarul nostru, al profesori
lor americani pentru pace consi
deră că războiul din Vietnam este 
un lucru negativ, că Statele Unite 
trebuie să-şi retragă trupele din 
Vietnam imediat şi în mod ne
condiţionat, în conformitate cu a- 
cordul de la Geneva din 1954. Ca
re este poziţia guvernului român 
în această privinţă?

TOVARĂŞUL 
NICOLAE CEAUŞESCU:

Nu doresc să se considere ca un 
amestec în seminarul dumneavoas
tră, dar trebuie să declar că sínt 
de acord cu concluzia lui.

In ce priveşte poziţia guvernu
lui român, este cunoscut că de la 
început ne-am pronunţat împotri
va acestui război, pentru încetarea 
lui, pentru retragerea trupelor 
S.U.A. din Vietnamul de Sud, ast
fel ca poporul vietnamez să poa
tă hotărî singur asupra dezvoltării 
sale — inclusiv asupra problemei 
unificării — fără nici un amestec 
din afară. Şi astăzi avem aceeaşi 
poziţie. Noi considerăm că cu cit 
se va ajunge mai repede la înce
tarea războiului, la retragerea tru
pelor, cu atît va fi mai bine pentru 
interesele păcii generale.

' PROF. JEROME DAVIS:
Vă mulţumesc mult, domnule pre

şedinte. Vreau să spun că sîntem 
cu toţii foarte fericiţi că preşedin
tele Nixon va veni în ţara dum
neavoastră. Sper că veţi reuşi cu 
acest prilej să-l convingeţi de jus
teţea politicii dumneavoastră, de 
faptul că această poziţie trebuie 
proclamată şi de Statele Unite ale 
Americii. Sper, de asemenea, că 
veţi continua să întăriţi prietenia 
cu America. Dacă aveţi sugestii cu 
privire la căile pe care noi am pu
tea contribui la întărirea priete
niei cu România vă rugăm să ne 
spuneţi. Noi sîntem gata să facem 
totul pentru acest ţel.

TOVARĂŞUL 
NICOLAE CEAUŞESCU:

In ce priveşte influenţarea po
liticii S.U.A. în Vietnam, după pă
rerea mea, sarcina revine poporu
lui american, deci şi dumneavoas
tră; noi vă urăm să obţineţi re
zultate cît mai bune, să reuşiţi să 
convingeţi conducerea S.U.A. să

toate popoarele lumii. Spuneţi des
pre poporul român că doreşte să-şi 
făurească o viâţă fericită, să tră
iască liber, să meargă pe calea 
socialismului — pe care şi-a ales-o 
şi pe care o consideră calea me
nită să-i asigure prosperitatea, 
progresul —r să convieţuiască în 
pace şi prietenie cu toate popoare
le. Făcînd aceasta veţi contribui 
la dezvoltarea prieteniei între po
poarele noastre, la cauza păcii în 
lume.

PROF. JEROME DAVIS:
Vom fi foarte fericiţi, domnule 

preşedinte să facem totul pentru 
promovarea colaborării între Sta
tele Unite ale Americii şi Româ
nia.

Grupul meu m-a însărcinat să 
vă adresez mai multe întrebări; 
iată una dintre acestea: Care este 
cea mai mare, cea mai importantă 
problemă socială care preocupă 
România în momentul de faţă?

TOVARĂŞUL 
NICOLAE CEAUŞESCU:

Un răspuns scurt este greu de 
dat, dar aş dori să arăt că pro
blema principală, obiectivul prin
cipal care stă astăzi în faţa po
porului român este cel al dezvol
tării rapide a forţelor de produc
ţie, al dezvoltării industriei, agri
culturii, ştiinţei, crearea condiţii
lor materiale şi culturale pentru 
un niVel de viaţă ridicat. In acest 
sens s-a desfăşurat activitatea de 
pînă acum a partidului nostru şi 
a guvernului; aceasta va fi şi pro
blema care va sta în centrul dez
baterilor Congresului al X-lea al 
Partidului Comunist, care se va 
deschide la 6 august. Congresul 
îşi propune să traseze programul 
dezvoltării României pînă în 1980; 
în aşa fel, încît, pe baza dezvol
tării susţinute a forţelor de pro
ducţie, să ne putem apropia din 
punct de vedere economic şi cul
tural de ţările avansate ale lumii.

PROF. JEROME DAVIS:
Care consideraţi că este cea 

mai mare piedică în calea reali
zării păcii în lumea de astăzi?

TOVARĂŞUL 
NICOLAE CEAUŞESCU:

După părerea mea, principala 
piedică în calea instaurării păcii 
este politica ţărilor care nu doresc, 
sau nu acceptă încă, să recunoască 
dreptul la independenţă şi dezvol
tare liberă a altor popoare, care 
duc, într-o formă sau alta, o poli
tică de dominaţie asupra altor sta
te. Pentru a se ajunge la instau
rarea unei păci trainice este nece
sar să se pună capăt pentru tot
deauna politicii de dominaţie asu
pra altor naţiuni, sub orice formă 
s-ar exercita aceasta; să se asigure 
respectarea deplină a egalităţii în 
drepturi, a suveranităţii, a inde
pendenţei naţionale, să se instau
reze relaţii de colaborare între 
popoare, în toate domeniile de ac
tivitate.

nii coexistenţei paşnice între ţări 
cu orînduiri sociale diferite şi a- 
preciem că, atîta timp cît în lume 
vor exista state cu regimuri deo
sebite, este necesar ca între ele 
să se stabilească relaţii de colabo
rare şi cooperare în toate domenii
le de activitate, ca problemele li
tigioase care apar să fie rezolvate 
pe calea tratativelor şi înţelegerii, 
renunţîndu-se la folosirea forţei.

In ce priveşte coexistenţa între 
socialism şi capitalism, aceasta 
este o altă problemă. Partidul Co
munist Român, noi, comuniştii ro
mâni, pornim de la concepţia că 
orînduirile sociale nu sínt veşnice. 
Istoria — şi dumneavoastră ca 
profesor cunoaşteţi bine aceasta — 
a demonstrat că, mai devreme sau 
mai tîrziu, orice societate trebuie 
să dispară şi să facă loc alteia, 
superioară din punct de vedere al 
organizării sociale. Noi avem con
vingerea că pînă la urmă capita
lismul trebuie să facă loc socialis
mului în întreaga lume. Aceasta 
este o legitate care nu poate fi în
lăturată, dar problema trebuie re
zolvată de forţele sociale proprii, 
de poporul din fiecare ţară.

Apreciem că viitorul este al so
cialismului, al comunismului, al 
societăţii care nu va mai fi îm
părţită în bogaţi şi săraci; realiza
rea acestui ideal al omenirii de
pinde de fiecare popor, de forţele 
progresiste din fiecare ţară. Noi, 
fiind comunişti, dorim, desigur* ca 
acest ideal să se realizeze cît mai 
repede, dar în America el depinde 
de dumneavoastră, de poporul a- 
merican.

PROF. JEROME DAVIS:
Vă sîntem foarte recunoscători, 

domnule preşedinte, pentru expu
nerea inspirată şi, în acelaşi timp, 
plină de informaţie, pe care ne-aţi 
făcut-o. Dacă înţelegem, dumnea
voastră consideraţi că socialismul 
şi comunismul vör înlocui în 
ultimă instanţă capitalismul în lu
mea întreagă, dar că, între timp, 
trebuie să trăim în pace şi înţele
gere.

Vă mulţumim foarte mult pen
tru contribuţia pe care o aduceţi 
la înţelegere, la pace.

TOVARĂŞUL 
NICOLAE CEAUŞESCU:

Intr-adevăr, noi apreciem că 
pînă la victoria socialismului în în
treaga lume, oamenii trebuie să 
lucreze şi să trăiască în pace. dar 
şi după victoria comunismului tot 
în pace trebuie să trăiască, tot 
împreună trebuie să colaboreze. 
Sîntem partizanii colaborării paş
nice între popoare şi dorim sincer 
să lărgim relaţiile cu poporul a- 
merican, cu Statele Unite ale 
Americii.

Aş dori să vă rog să transmiteţi 
din partea mea, a poporului român, 
cele mai bune urări de prosperi
tate corpului didactic din Statele 
Unite, întregului popor american. 
Vă urez, dumneavoastră, multă 
sănătate şi fericire !

Paşi spre
reglementarea
conflictului
honduriano-
salvadorian

Washington 31 (Agerpres). — 
Guvernul Salvadorului a început 
miercuri retragerea trupelor sale 
din teritoriile honduriene ocupate 
în cursul confruntării armate de
clanşate la 14 iulie — a anunţat 
Galo Piaza, secretarul general al 
O.S.A. Declaraţia lui marchează în
cheierea reuniunii consultative a 
miniştrilor de externe ai ţărilor 
membre ale Organizaţiei Statelor 
Americane convocată special în 
vederea aplanării conflictului din
tre cele două ţări. In cursul aces
tei reuniuni a O.S.A. au fost a- 
doptate trei rezoluţii care pun ca
păt luptelor dintre Salvador şi 
Honduras.

Retragerea trupelor salvadorie- 
ne din teritoriile ocupate a fost 
confirmată miercuri seara prin te
legramele trimise de preşedintele 
Salvadorului, Fidel Sanchez Her
nandez, şi şeful de stat major, 
generalul Guzman, după întîlnirea 
lor cu reprezentanţii autorităţilor 
honduriene, care a avut loc în a- 
ceeaşi zi, într-o regiune de gra
niţă, în prezenţa observatorilor ci
vili şi militari ai O.S.A.

Roma 31 (Agerpres). — Criza 
guvernamentală din Italia, intrată 
în cea de-a 27-a zi, continuă. In- 
tîlnirea de miercuri seara dintre 
preşedintele Giuseppe Saragat şi 
premierul desemnat Mariano 
Rumor nu a confirmat speranţele 
într-o rezolvare a crizei. Mariano 
Rumor a prezentat recomandarea 
Partidului Democrat-Creştin pri
vind constituirea unui guvern mo- 
nocolor democrat-creştin, dar pînă 
în prezent preşedintele Saragat nu 
şi-a făcut cunoscut răspunsul. Du
pă cum se ştie, formula unui gu
vern monocolor a fost respinsă de 
Partidul socialist italian, care 
consideră că „actuala configuraţie 
a parlamentului nu ar asigura sta
bilitatea unei astfel de echipe mi
nisteriale, dar oferă posibilitatea 
unor soluţii ce ar evita organiza
rea unor alegeri legislative anti
cipate şi care ar putea constitui un 
risc în actuala situaţie politică din 
Italia“. O poziţie diferită a adop
tat-o Partidul Socialist Unitar, 
după care „este evidentă imposi
bilitatea unui acord între partidele 
fostei coaliţii în vederea formării 
unui nou guvern“. în schimb, 
P.S.U., după cum se precizează în- 
tr-un comunicat dat publicităţii 
miercuri seara, „este gata să ac

cepte un guvern monocolor demo
crat-creştin bazat pe programul de 
centru-stînga care să se sprijine 
exclusiv pe partidele de centru- 
stinga“. Şi-a precizat, din nou, po
ziţia şi Partidul Republican, care 
a anunţat că nu se va alătura vii
torului guvern.

Respingerea de către P.S.I. a 
formulei unui guvern monocolor 
democrat-creştin este de natură să 
zădărnicească încercările lui Ma
riano Rumor de a pune capăt cri
zei guvernamentale. Potrivit ob
servatorilor din Roma, un guvern 
democrat-creştin minoritar, care 
dispune de 265 din cele 630 de 
mandate din Camera deputaţilor şi 
de 137 din cele 322 mandate din 
Senat, s-ar putea menţine cu greu, 
prin manevre politice abile şi a- 
lianţe temporare, iar dizolvarea 
parlamentului şi organizarea unor 
noi alegeri generale par a fi ine
vitabile într-un viitor apropiat.

Intre timp sindicatele şi tinere
tul universitar şi-au anunţat in
tenţia de a relua grevele şi de
monstraţiile de protest în cazul în 
care revendicările lor economice 
nu vor fi satisfăcute, ceea ce con
tribuie la agravarea situaţiei de pe 
arena politică' italiană.

Gibraltar 31 (Agerpres). — 
Miercuri au avut loc în Gibraltar 
alegeri generale, prevăzute în 
constituţia promulgată la 3 mai 
1969. Au votat aproape 71 la sută 
din cei 14 445 de alegători înscrişi. 
Potrivit rezultatelor oficiale, Aso
ciaţia pentru propăşirea drepturi
lor civile, al cărei preşedinte este 
primul ministru Joshua Hassan, 
nu a obţinut majoritatea, deţinînd 
doar 7 din cele 15 locuri din noul 
parlament. Guvernatorul coloniei 
britanice urmează să ceară actua
lului prim-ministru să formeze un 
guvern, dar, potrivit observatori
lor, este improbabil ca acesta să 
reuşească în încercarea de a con
stitui un guvern majoritar, în con
diţiile în care grupul „Isola“ ce a 
cucerit 3 mandate, intenţionează 
să se ralieze cu Partidul integrării 
cu Marea Britanie, care a obţinut 
7 locuri.

ORIENTUL
APROPIAT

Acţiuni 
ale aviaţiei 
israeliene

Tel-Aviv 31 (Agerpres). — Un 
purtător de cuvînt militar israe- 
lian, citat de agenţia France Press 
a declarat că miercuri „avioane 
israeliene au bombardat poziţii ale 
grupurilor de comandă din regiu
nea montană Hermon la frontiera 
siriano-libaneză“.

Purtătorul de cuvînt a indicat 
că toate avioanele israeliene s-au 
întors la bază şi că această acţiune 
a fost întreprinsă întrucît din re
giunea respectivă au fost comise 
în luna iulie o serie de acte de 
sabotaj împotriva Israelului.

#

Damasc 31 (Agerpres). — „Şase 
avioane inamice au atacat miercuri 
la ora 14,00 (ora locală) poziţiile 
unităţilor noastre din regiunea de 
nord a frontului“, a declarat un 
purtător de cuvînt militar sirian, 
preluat de agenţia France Presse. 
Avioanele noastre de vînătoare au 
interceptat aparatele israeliene şi 
le-au obligat să se întoarcă spre 
bazele lor“, a arătat purtătorul de 
cuvînt.

Noul parlament va înlocui Adu
narea Legislativă care, prezidată 
de guvernatorul britanic, a con
dus pînă acum colonia. Competen
ţele celor 15 membri ai Parlamen
tului se vor limita la probleme de 
ordin local, urmînd ca în proble
mele de politică externă şi cele de 
apărare să hotărască guvernul bri- 
tarţic.

Oricare va fi configuraţia noului 
guvern, se pare că poziţia Gibral- 
tarului în disputa dintre Marea 
Britanie şi Spania, care revendică 
suveranitatea asupra acestui teri
toriu, va rămîne neschimbată. Cu 
prilejul referendumului care a 
avut loc cu doi ani în urmă, 12 000 
de locuitori s-au pronunţat pen
tru apartanenţa la Marea Britanie 
şi numai 44 s-au declarat în fa
voarea suveranităţii spaniole.

m
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9  Preşedintele Statelor Uni

te, Richard Nixon, şi-a încheiat 
vizita oficială întreprinsă timp 
de trei zile în Tailanda. După 
o serie de întrevederi avute cu 
conducătorii tailandezi, consa
crate examinării situaţiei din 
Asia 'de sud-est şi relaţiilor bi
laterale, preşedintele S.U.A., 
împreună cu persoanele care-1 
însoţesc, a părăsit joi dimineaţa 
Bangkokul. In aceeaşi zi, Ri
chard Nixon a sosit la New 
Delhi, etapa următoare a tur
neului său.

9  Biroul Partidului Socialist 
Francez a elaborat „un plan de 
acţiune“ pentru viitoarele şase 
luni în care sínt concretizate în 
special modalităţile de iniţiere 
a unui dialog, atît cu Partidul 
Comunist Francez cît şi cu ce
lelalte formaţiuni politice ale 
stingii franceze. Planul prevede, 
de asemenea, convocarea, pen
tru primăvara anului viitor, a 
unui congres naţional al Parti
dului socialist.

9  Hachem Aboud Atta, 
membru al Consiliului coman
damentului revoluţiei sudaneze, 
a anunţat că peste 40 de per
soane, între care 22 militari, au 
fost arestate sub acuzaţia de 
a fi participat la un complot 
împotriva regimului actual din 
Sudan, transmite agenţia MEN 
într-o telegramă din Khartum. 
El a precizat că este în curs 
de desfăşurare o anchetă după 
care persoanele arestate vor fi 
deferite justiţiei.

9  Un nou „El dorado !“ La 
numai două luni după descope
rirea unui filon diamantifer pe 
malurile rîului Caroni din sta
tul venezuelean Bolivar, în a- 
propiere s-a înfiinţat o aşezare 
cu 8 000 de locuitori şi numă
rul acestora este în creştere. 
Aşezarea a primit denumirea de

San Salvador de Paul. Au fost 
extrase şi vîndute deja dia
mante în valoare de mai multe 
milioane de dolari. Unul din 
aceste diamante cîntăreşte 12 
carate.

9  La 30 iulie în Japonia s-a 
înregistrat cea mai ridicată 
temperatură a anului, tn oraşul 
Ovase din vestul ţării mercu
rul termometrelor s-a ridicat la 
37,4 grade, ceea ce reprezintă 
pentru această regiune cea mai 
ridicată temperatură înregistra
tă din anul 1939.

9  Sub muntele Belmeken 
din R. P. Bulgaria a fost 
străpuns tunelul de aduc- 
ţiune de 3 kilometri, care face 
parte din complexul hidroener
getic al cascadei „Sestrimo“. 
Toate hidrocentralele acestei 
cascade vor furniza în etapa 
finală 1,5 miliarde kwh energie 
electrică.

9  Un grav accident feroviar, 
care s-a soldat, potrivit unor 
prime informaţii, cu 35 de mor
ţi şi 20 de răniţi, s-a produs 
miercuri noaptea, între localită
ţile Tetovo şi Gostivar din su
dul Iugoslaviei — anunţă agen
ţia Taniung. Un tren de per
soane s-a ciocnit de trei va
goane cisternă, care coborau cu 
mare viteză, nesupravegheate, 
pe un sector în pantă, fiind des
prinse de la un tren de marfă.

9  Din cauza căldurilor şi 
secetei care se fac resimţite de 
mai mult timp, în Finlanda au 
izbucnit numeroase incendii ca
re au distrus pînă acum 800 
hectare de păduri. Pe alocuri, 
focul ameninţă să cuprindă şi 
unele localităţi rurale. Popu
laţia civilă şi unităţi militare 
depun mari eforturi pentru izo
larea şi stingerea incendiilor.

R e z u l t a t e l e  s c r u t in u lu i  
d in  G ib r a l t a r

In d ia: ALEGERI Şl NAŢIONALIZARE
rii partidului l-au desemnat pe

înceteze cît mai grabnic războiul 
din Vietnam. Desigur, apreciem că 
şi opinia publică internaţională a- 
re un rol important in acest sens.

In ce ne priveşte, vom expune, 
ca şi în trecut, poziţia noastră, 
punctul nostru de vedere, asupra 
căilor pentru soluţionarea războ
iului din Vietnam, ca şi a altor 
conflicte de pe glob.

In legătură cu dezvoltarea rela
ţiilor dintre ţările noastre ţin să 
arăt că România a nutrit şi nu
treşte sentimente de prietenie fa
ţă de poporul american; între po
poarele noastre nu au existat nici
odată litigii şi sperăm Să nu existe 
nici de acum înainte. Apreciem că 
sínt condiţii • bune pentru dezvol
tarea şi mai largă a relaţiilor de 
colaborare între România şi S.U.A.

Vă mulţumim pentru activita
tea pe care o desfăşuraţi şi o veţi 
desfăşura pentru a face ca Ro
mânia să fie cît mai bine cunos
cută în rîndurile poporului ame
rican. Ceea ce dorim, este să spu-, 
neţi numai adevărul despre Ro
mânia, să o prezentaţi aşa cum 
este în realitate.

In scurta dumneavoastră vizită, 
aţi putut vedea ceea ce s-a realizat 
în ultimii ani în România pe dru
mul construcţiei socialiste — în 
dezvoltarea industriei, culturii, 
ştiinţei, învăţămîntului, a nivelu
lui de viaţă al poporului. Tot ceea 
ce înfăptuieşte poporul român în 
construcţia socialistă este destinat 
să asigure creşterea bunăstării tu
turor celor ce muncesc, şi în a- 
celaşi timp, să servească dezvol
tării prieteiiiei şi colaborării cu

PROF. JEROME DAVIS:
înţeleg că Statele Unite ar tre

bui să dezvolte comerţul cu Româ
nia, cu China, cu toate ţările lu
mii; prin aceasta ar ajuta la pro
movarea păcii.

TOVARĂŞUL 
NICOLAE CEAUŞESCU:

Desigur, aceasta presupune ca 
Statele Unite — ca orice stat al 
lumii — să ducă o politică de ega
litate în drepturi cu toate naţiu
nile, să meargă pe linia comerţului 
şi colaborării tehnico-ştiinţifice cu 
toate ţările, inclusiv cu China, cu 
România. Noi apreciem că politica 
de colaborare, de dezvoltare a le
găturilor economice, tehnico-ştiin
ţifice este singura politică raţio
nală care poate servi păcii şi secu
rităţii internaţionale.

PROF. JEROME DAVIS:
Cred că răspunsul dumneavoas

tră a fost foarte util. Aş dori să 
vă pun o altă întrebare, la care 
dealtfel aţi răspuns în parte. Este 
oare posibil ca socialismul şi ca
pitalismul Să coexiste în mod paş
nic în lumea viitorului? Dacă răs
punsul este da, ce concesii sau 
acomodări reciproce trebuie să facă 
fiecare dintre cele două sisteme 
pentru a putea trăi în pace şi co
laborare?

TOVARĂŞUL 
NICOLAE CEAUŞESCU:

Problema este ceva mai com
plexă. Desigur, noi sîntem partiza-

De la proclamarea independen
ţei au avut loc patru bătălii elec
torale. Ultima s-a desfăşurat în fe
bruarie 1969, iar următoarea era 
programată pentru februarie 1972. 
Moartea preşedintelui Indiei, Zakir 
Hussain a devansat alegerile pre
zidenţiale care urmau să aibă loc 
în 1972. Organizarea acestor ale
geri a provocat rapid pentru toate 
partidele ţării o adevărată strîn- 
gere a rîndurilor în şi afara lor. 
In acest sens, aspectul cel mai con
tradictoriu îl reprezintă evoluţia 
partidului de guvernămînt — Con
gresul Naţional Indian — sau mai 
bine zis a disensiunilor şi a frac
ţiunilor sale. Adevărul este că tre
cerea alegerilor prezidenţiale de la 
viitor la prezent surprinde parti
dul de guvernămînt al ţării într-un 
moment critic: poate că niciodată 
pînă acum divergenţele din sinul 
său n-au fost atît de marcante, iar 
construirea de punţi între repre
zentanţii unor puncte de vedere 
opuse n-a părut vreodată atît de 
dificilă.

Aceste divergenţe reflectă însăşi 
actualele tendinţe politice contra
dictorii din sînul conducerii parti
dului care, la rîndul lor, oglindesc

un proces de cristalizare a unor 
concepţii tot mai diferite în ceea 
ce priveşte dezvoltarea economică 
şi socială a ţării.

In interior, politica Congresului, 
prin iniţiativele liderului său şi 
totodată prim-ministru al ţării, 
Indira Gandhi, a fost axată în
deosebi pe realizarea unor proiecte 
de dezvoltare industrială. Şi în 
continuare, directivele celui de-al 
patrulea plan cincinal, prevăd prio
rităţi importante pentru economie.

Pe linia asigurării unei propăşiri 
armonioase şi rapide a economiei 
ţării se situează şi tendinţele de 
consolidare a sectorului de stat, 
iar una din ultimele măsuri pro
pusă de Indira Gandhi în această 
privinţă este proiectul de naţiona
lizare a 14 din cele mai impor
tante bănci ale ţării. Şi tocmai a- 
cest proiect a devenit principalul 
„măr al discordie:“ între liderii 
partidului de guvernămînt.

Totul precipitat în acest ajun 
al alegerilor.

Morarji Desai, vice prim-minis
tru şi ministru al finanţelor se 
împotriveşte proiectului de naţio
nalizare. Indira Gandhi îi retrage 
portofoliul finanţelor pe care îl
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preia ea însăşi. Răspunsul nu se 
lasă aşteptat: demisia lui Desai din 
funcţia de vice premier. Acest gest 
politic nu opreşte însă mecanis
mul naţionalizării, şi Indira Gan

dhi dă ordonanţă de etatizare a 
băncilor respective. Intră în ac
ţiune o serie de reprezentanţi ai 
cercurilor de afaceri care contestă 
legalitatea acestei măsuri. Proble
ma e adusă în dezbatere în faţa 
Curţii Supreme, care suspendă a- 
plicarea ordonanţei guvernamenta
le pînă la adoptarea unei legi în 
această privinţă. Vii reacţii de 
protest în sînul Parlamentului; 38 
de deputaţi, reprezentînd 8 partide 
politice, inclusiv cel de guvernă
mînt, au trimis o scrisoare Indirei 
Gandhi, cerîndu-i să prezinte ime
diat în faţa Parlamentului o lege 
de naţionalizare. Grupul parlamen
tar respinge o rezoluţie care cerea 
reinstalarea lui Desai în postul de
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vice prim-ministru; totodată, gu
vernul adoptă proiectul de naţio
nalizare şi îl prezintă spre aproba
re în faţa Parlamentului. Atmos
fera din cadrul partidului — mai 
încordată ca orieînd.

Poate că acest proiect de naţio
nalizare n-ar fi stîrnit atîtea pa
siuni pro şi contra, dacă în apli
carea sau neaplicarea sa n-ar fi 
vital interesată o mare parte a 
populaţiei indiene. Indira Gandhi 
e susţinută de cercurile muncito
reşti şi păturile larg democratice.

Iată deci cum disputa pro sau 
contra proiectului de naţionalizare 
se identifică cu aşa-numita acţiune 
de cîştigare a aliaţilor, reflectînd 
în ultimă instanţă confruntarea în
tre diverse aripi care a luat în 
prezent aspectul unei ascuţite 
lupte pentru putere în sînul par
tidului de guvernămînt.

Pe plan politic, disensiunile din 
sînul Partidului Congresului s-au 
concretizat în lupta pentru desem
narea unui candidat al partidului 
la alegerile prezidenţiale. Şi aici 
evoluţia evenimentelor a fost ra
pidă şi capricioasă. In lipsa Indirei 
Gandhi, reuniţi la Bangalore, lide-
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Sanjiva Reddy drept candidat la 
preşedinţie. Nu era un secret pen
tru nimeni că între prim-ministra 
şi Reddy există o vie animozitate. 
Intr-o conferinţă de presă, Indira 
Gandhi a criticat această desem
nare, lăsînd să se înţeleagă că îi: 
va fi greu să colaboreze cu preşe
dintele propus. Urmează consultări 
între premier şi Venkata Giri, pre
şedintele interimar, care critică şi 
el desemnarea lui Reddy şi apoi 
demisionează pentru a-şi prezenta 
candidatura în mod independent. 
Indira Gandhi declară că-i va a- 
corda tot sprijinul de care dispune.

Este pentru prima dată în isto
ria sa cînd Partidul Congresului 
are de înfruntat în alegerile pre
zidenţiale un contra candidat din 
propriile sale rînduri: pe de o par
te V. Giri, susţinut de Indira Gan
dhi şi adepţii ei, plus grupările de 
stînga, iar pe de altă parte San
jiva Reddy, avînd în spate cercu
rile de afaceri, grupări de dreapta, 
ca şi cele tradiţionaliste şi para
militare.

VENERA ANGHEL
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